

## EDITORIAL

Three of the articles we offer you in this issue began as papers read to the CAANS conference held in the framework of the annual Congress of Humanities and Social Sciences, at the university of British Columbia in Vancouver in May 2008. The exception is the the article on the *Antwerp Songbook*, which came to us unsolicited. The four of them hopefully represent a good variety of topics from different historical periods.

## DE LA RÉDACTION

Des articles que nous vous offrons dans ce numéro, trois ont d'abord vu le jour comme des communications lues à la réunion de l'ACAEN tenue dans le cadre du Congrès annuel des Sciences humaines à l'Université de la Colombie-Britannique à Vancouver, en mai 2008. Seul l'article sur l'*Antwerps Liedboek* est inédit. Nous espérons que cette variété de sujets, tirés de diverses époques historiques, vous plaira.

Basil D. Kingstone.